



ການຕອບຮັບຕໍ່ຖະແຫຼງການອຸລຸຮຈາກຫົວໃຈ

ຂຽນໂດຍຜູ້ຕາງໜ້າຂອງພຸດທະສາສະນິກຊົນທີ່ຫຼາກຫຼາຍ ທີ່ກອງປະຊຸມຝຶກອົບຮົມເຊິ່ງເປັນປະທານ
ໂດຍ ພຸດທະສະພາ ແຫ່ງລັດ NSW ທີ່ Sydney ໃນວັນທີ 2 ກັນຍາ 2023.

ຄຳເຊື່ອເຊີນ

ຢູ່ໃນຖະແຫຼງການອຸລຸຮຈາກຫົວໃຈ ຊົນເຜົ່າພື້ນເມືອງດັ້ງເດີມຂອງອອສເຕຣເລຍຮຽກຮ້ອງໃຫ້ມີ ສຽງ ທີ່ຖືກບັນຍັດໄວ້ຢູ່ໃນລັດຖະທຳມະນູນ, ການເລົ່າຄວາມຈິງກ່ຽວກັບປະຫວັດສາດຂອງອອສເຕຣເລຍ ແລະ ຂັ້ນຕອນຂອງການຕົກລົງກັນລະຫວ່າງບັນດາລັດຖະບານອອສເຕຣເລຍ ແລະ ບັນດາຊົນເຜົ່າພື້ນເມືອງດັ້ງເດີມ. ພວກເຂົາເຈົ້າເຊື່ອເຊີນໃຫ້ພວກເຮົາຍ່າງຄຽງຄູ່ໄປກັບພວກເຂົາເຈົ້າດ້ວຍບາດກ້າວການເຄື່ອນໄຫວຂອງຄົນອອສເຕຣເລຍ ລຽນເພື່ອອະນາຄົດທີ່ດີຂຶ້ນ.

ປະຫວັດສາດຂອງພວກເຮົາ

ຊົນເຜົ່າພື້ນເມືອງດັ້ງເດີມຂອງອອສເຕຣເລຍແມ່ນວັດທະນະທຳທີ່ຍັງສືບຕໍ່ແລະເກົ່າແກ່ທີ່ສຸດໃນໂລກ, ໂດຍການ ອາໄສຢູ່ນະທີ່ນີ້ມາເປັນເວລາ ກວ່າ ຫົກສິບພັນປີແລ້ວ. ນັບແຕ່ 1788 ເປັນຕົ້ນມາ ຜົນກະທົບຈາກການລ່າຫິວເມືອງຂຶ້ນ - ການລ້າງເຜົ່າພັນ, ການເຂົ້າໄປຄອບຄອງດິນແດນຂອງເຂົາເຈົ້າ, ການພາກເອົາລູກງຂອງເຂົາເຈົ້າໄປແບບບັງຄັບ ແລະ ການຫ້າມປາມບໍ່ໃຫ້ປະຕິບັດຕາມຮີດຄອງປະເພນີ ແລະ ພາສາ ຂອງເຂົາເຈົ້າ - ສືບຕໍ່ສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ຕົວເຂົາເຈົ້າ, ຄອບຄົວ ແລະ ຊຸມຊົນຂອງເຂົາເຈົ້າ. ໂດຍບາສະຈາກສັນທິສັນຍາໃດໆລະຫວ່າງຜູ້ຮຸກຮານແລະຊົນເຜົ່າພື້ນເມືອງດັ້ງເດີມ, ດິນແດນທົ່ວແຄວ້ນຕ່າງໆກໍ່ບໍ່ເຄີຍໄດ້ຖືກຍອມຢັ້ງໃຫ້. ໃນຂະນະທີ່ເຂົາເຈົ້າຢູ່ໃນສະພາບທີ່ຍືດຍຸ່ນທົນທານ, ໂດຍການຮັກສາຮີດຄອງປະເພນີຂອງຕົນ, ພື້ນຜູ້ພາສາຂອງຕົນ ແລະ ກໍ່ຮ້າງສ້າງຕົວຢູ່ໃນປະເທດອອສເຕຣເລຍແບບສະໄໝໃໝ່, ຊົນເຜົ່າພື້ນເມືອງດັ້ງເດີມຫຼາຍຄົນກໍ່ຍັງຄົງຖືກເຂົ້ອໃຫ້ຢູ່ນອກຂອບ ແລະ ຍັງຖືກແບ່ງແຍກ ແລະ ຈຳແນກເຊື່ອຊາດແບບເປັນລະບົບ, ເຊິ່ງສົ່ງຜົນໃຫ້ເກີດມີຄວາມເລວຮ້າຍຂຶ້ນໃນດ້ານສຸຂະພາບ, ການສຶກສາ ແລະ ຄວາມສົມບູນພູນສຸກ ແລະ ມີອັດຕາຄົນຖືກຈຳລຸກທີ່ມີຈຳນວນ ສູງຢ່າງບໍ່ສົມດຸນ.

ຄວາມຫຼາກຫຼາຍໃນດ້ານວັດທະນະທຳຂອງພວກເຮົາ

ພຸດທະສາສະນິກຊົນຂອງອອສເຕຣເລຍ ມາຈາກຫຼາຍດິນແດນແລະເວົ້າຫຼາຍພາສາ. ພວກເຮົາຫຼາຍຄົນແມ່ນເຂົ້າມາປະເທດອອສເຕຣເລຍໃນນາມອົບພະຍົບຫຼືຍົກຍ້າຍຖິ່ນຖານຍ້ອນໄພເສດຖະກິດ, ໄດ້ພັດພາກຈາກບ້ານເມືອງນອນຂອງພວກເຮົາເພື່ອກໍ່ຮ້າງສ້າງຕົວແລະຮັກສາຮີດຄອງປະເພນີຂອງພວກເຮົາຢູ່ໃນດິນແດນທີ່ພວກເຮົາເອີ້ນວ່າແມ່ນບ້ານຂອງພວກເຮົາ. ພວກເຮົາອາດຈະມີໂອກາດນ້ອຍໃນການເຂົ້າໄປກ່ຽວພັນກັບຄົນອອສເຕຣເລຍລຽນທີ່ເປັນຊົນເຜົ່າພື້ນເມືອງ ແຕ່ວ່າ ພວກເຮົາກໍ່ຮູ້ດີວ່າຄວາມຮູ້ສຶກເປັນແນວໃດເມື່ອຂາດສຽງແລະເປັນຄົນແບກໜ້າຢູ່ໃນດິນແດນຂອງຕົນເອງ.

ຄຳນິຍົມຂອງຊາວພຸດພວກເຮົາ

ພວກເຮົາຂໍສະແດງຄວາມຮູ້ບຸນຄຸນຕໍ່ຂອງຂວັນທີ່ຊົນເຜົ່າພື້ນເມືອງດັ້ງເດີມຂອງອອສເຕຣເລຍໄດ້ແບ່ງປັນກັບພວກເຮົາ: ວັດທະນະທຳຂອງເຂົາເຈົ້າ, ການຜູກພັນເຊື່ອມຕໍ່ກັບມາຕຸພູມແລະພັນທະຕໍ່ຄອບຄົວແລະຊຸມຊົນ. ພວກເຮົາຮູ້ສຶກຮູ້ບຸນຄຸນຕໍ່ການໃຫ້ອະໄພຂອງເຂົາເຈົ້າໃນສິ່ງທີ່ພວກເຮົາໄດ້ເຮັດຜິດພາດມາທັງໃນອະດີດແລະປັດຈຸບັນ. ພວກເຮົາຍອມຮັບເອົາຄວາມຄ້າຍຄືຂອງຄຳນິຍົມໃນຄວາມຮັກ-ຄວາມເມດຕາ, ກະລຸນາ ແລະ ມຸທິຕາ, ການຍອມຮັບຂອງພວກເຮົາໃນການຜູກພັນກັນຢ່າງເລິກເຊິ່ງຂອງສິ່ງທັງປວງ, ແລະຄວາມປະພຶດທີ່ພ້ອມດ້ວຍການມີສະຕິແລະການສະດັບຮັບຟັງຢ່າງຕັ້ງອົກຕັ້ງໃຈ. ນອກນີ້ ພວກເຮົາກໍ່ຍອມຮັບຄວາມຈຳເປັນທີ່ຕ້ອງເລົ່າຄວາມຈິງ ເພື່ອໃຫ້ພວກເຮົາສາມາດມາຮ່ວມກັນເພື່ອແຕກໄຂຄວາມບໍ່ຍຸຕິທຳ ແລະປັບປຸງຮັກສາຄວາມເຈັບປວດທໍລະມານໃຫ້ຫາຍຂາດ ສຳລັບພວກເຮົາໝົດທຸກຄົນທີ່ເອີ້ນປະເທດອອສເຕຣເລຍວ່າແມ່ນບ້ານຂອງພວກເຮົາ.

ການຕອບຮັບຂອງຊາວພຸດ

ພວກເຮົາຮັບເອົາຄຳເຊື່ອເຊີນດ້ວຍຄວາມກະຕັນຍູ ໃຫ້ຍ່າງຄຽງຄູ່ກັນໄປເພື່ອສ້າງປະເທດອອສເຕຣເລຍເຊິ່ງມີຊົນເຜົ່າພື້ນເມືອງດັ້ງເດີມແລະຄົນອອສເຕຣເລຍລຽນທີ່ບໍ່ແມ່ນຊົນເຜົ່າພື້ນເມືອງໃຫ້ມາຮ່ວມກັນຢູ່ໃນສັງຄົມທີ່ມີຄວາມ ຍຸຕິທຳແລະສາມັກຄີບອງດອງກັນເພື່ອຜົນປະໂຫຍດຂອງທຸກໆຄົນ. ພວກເຮົາຕັ້ງຕາລໍຄອບການບຳບັດຮັກສາທີ່ຈະ ໄດ້ມາຈາກການລຳລະອະດີດແລະປັດຈຸບັນຂອງອອສເຕຣເລຍ. ພວກເຮົາສະໜັບສະໜູນ ສຽງສຳລັບຊົນເຜົ່າພື້ນເມືອງດັ້ງເດີມ, ເພື່ອພວກເຮົາທຸກຄົນຈະສາມາດໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຈາກພູມບັນຍາແລະປະສົບການທີ່ຄົງຢູ່ຂອງເຂົາເຈົ້າ ແລະການຜູກພັນເຊື່ອມຕໍ່ແລະຄວາມເຂົ້າໃຈຕໍ່ໂລກຂອງທຳມະຊາດ ໃນຂະນະທີ່ພວກເຮົາກຳລັງປະເຊີນໜ້າກັບວິກິດການຄວາມປ່ຽນແປງຂອງດິນຟ້າອາກາດ ແລະລະບົບນິເວດໃນຊ່ວງຊີວິດຂອງພວກເຮົາ.

ຂໍໃຫ້ສິ່ງທີ່ມີຊີວິດທັງປວງຈົ່ງໄດ້ຮັບຄວາມສຸກ ແລະ ສິ່ງທີ່ນຳມາເຊິ່ງຄວາມສຸກ